
 
 

23. oktober 2013 

 
 
I henhold til § 37 stk. i Inatsisartut´s forretningsorden fremlægger jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 

1. Hvorfor går der så lang før der gives licenser til at fiske efter torske og hellefiske? 
2. Hvor mange licenser til at fiske efter torske og hellefiske er der givet siden det 

nuværenden Naalakkersuisut blev til? 
3. Hvor mange unge har fået afslag til at få en licens til at fiske efter torske og 

hellefiske? 
(Kristian Jeremiassen, Siumut) 
 
Begrundelse: 
 
Jeg ved at den langsommelig arbejdsgang i depardementet for fiskeri er skyld i at der er lang 
ventetid for at få en licens til at fiske efter torske og hellefisk. Jeg kan for eksempelvis nævne at der 
siden august ligger der en ansøgning til en licens til at fiske efter torsk der ikke er blevet besvaret 
endnu. På den baggrund mener jeg at den langsomme arbejdsgang er under al kritik. 
 
Jeg vil også gerne vide om hvor mange licencer for torske –og hellefiskefiskeri er givet ud siden de 
nye Naalakkersuisut blev til. 
 
Til sidst, hvor mange unge fiskere der har fået afslag i ansøgningen om et licens til at fiske efter 
torsk og hellefisk. 
 
Jeg ønsker at mit spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 
 
 
 


